
فداحسین مالکی، عضو کمیسیون امنیت ملی گفت: 
»مذاکرات ایران و مصر در عراق در حال انجام است و در 
آینده ای نزدیک روابط ایران و مصر احیا خواهد شد و شاهد 
افتتاح سفارتخانه ها در هر دو کشور خواهیم بود. احیای روابط 
ایران و مصر بسیار مهم است؛ زیرا مصر یکی از کشورهای 
قدیمی و با تمدن منطقه و جهان است، ازاین رو جایگاه 
مصر نسبت به سایر کشورها بسیار جایگاه بالا و مهمی است 
حتی در گذشته نیز ملت مصر با احترام به ملت ایران نگاه 
می کردند و همین طور ملت ایران نیز همین نگاه را به ملت 
مصر داشته اند، در همین راستا نیز مذاکرات ایران و مصر در 
عراق در حال انجام است و در آینده ای نزدیک روابط ایران و 
مصر احیا خواهد شد و شاهد افتتاح سفارتخانه ها در هر دو 
کشور خواهیم بود و بعد از این اقدام نیز دیداری بین آقای 
رئیسی، رئیس جمهور ایران و آقای السیسی رئیس جمهور 
مصر تدارک دیده خواهد شد« ارتباط با مصر برای دو کشور از 

اهمیت برخوردار است. 

   واکنش خرازی به احیای روابط ایران و مصر 
کمال خرازی، رئیس شورای راهبردی روابط خارج 
جمهوری اسلامی ایران درباره طرح برخی گمانه ها پیرامون 
از سرگیری روابط میان ایران و مصر پس از بهبود روابط 
ایران و عربستان و تاثیری که این روابط بر آینده ایران و 
تحولات منطقه می گذارد، گفت: وزارت امور خارجه همیشه 
آماده است که با کشورهای مختلف گفت وگو کند تا روابط 
منطقه ای و فرامنطقه ای بهتر شود. طبیعتا اگر شرایط ایران 
در این گفت وگوها پذیرفته و رعایت شود و هرچه روابط ایران 
با کشورهای همسایه و منطقه بیشتر بهبود پیدا کند، به نفع 
همه است. وی در پاسخ به جزئیات مذاکرات انجام شده و آیا 
اینکه بازگشایی سفارت دو کشور ایران و مصر از مطالب طرح 
شده در مذاکرات بوده است، بیان داشت: من اطلاع دقیقی 
از جزئیات تلاش هایی که برای از سرگیری روابط مصر و 
ایران انجام می شود، ندارم. اما یک قاعده کلی در برنامه های 
وزارت خارجه این است که با تمام کشورها گفت وگو کند تا 
بهبود روابط حاصل شود. خرازی همچنین درباره واکنش 
ایران به احتمال فعال سازی مکانیسم ماشه از سوی آمریکا 
و تهدیداتی که در این زمینه می شود، خاطرنشان ساخت: 
آقای کنعانی در این زمینه پاسخ لازم را دادند. ناصر کنعانی، 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی ایران پیش از 
این گفته بود: »چنانکه طرف مقابل دچار خطای محاسباتی 
شود و اقدامات غیرمنطقی در مورد برجام و روند مذاکرات 
انجام دهد، براساس پیامی که قبلا از ایران دریافت کرده اند، 
به صورت واضح می دانند که واکنش ایران به این موضوع چه 
خواهد بود و این پیام به نظرم به اندازه کافی گویا است.« 
خرازی در پایان ضمن اشاره به بازدیدش از نمایشگاه کتاب 
سی وچهارم و آخرین کتابی که مطالعه کرده، گفت: کتاب 
خاطرات »منیر شفیق« از مبارزان برجسته فلسطینی کتابی 

است که اخیرا آن را مطالعه کرده ام. 

   دیدار السیسی و رئیسی چه شد؟
از سوی دیگر چند روز قبل روزنامه اماراتی »نشنال« نوشت: 
مقامات مصری و عراقی به روزنامه نشنال امارات گفتند که 
مصر و ایران از ماه مارس در بغداد پایتخت عراق برای گفت وگو 
در مورد عادی سازی روابطشان گفت وگو کرده اند. در ادامه 
این مطلب آمده است: مقامات مصری گفتند که آخرین دور 
گفت وگوها در آخر هفته آغاز شد، اگرچه مشخص نیست 
تاکنون چقدر پیشرفت حاصل شده است. به گفته این مقامات 
که نخواستند نامشان فاش شود، گفت وگوها همچنین به 
کاهش تنش در مناطقی که ایران دارای نفوذ قابل توجهی 
است مانند یمن، لبنان و سوریه هم کشیده شده است. آنها 
گفتند که دوطرف همچنین در حال بررسی امکان دیدار بین 
عبدالفتاح السیسی، رئیس جمهوری مصر و ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهوری ایران هستند. به نظر می رسد که مذاکرات در 
بغداد بخشی از تجدید ساماندهی منطقه ای است که طی آن 
عربستان سعودی و ایران توافق کردند تا روابط دیپلماتیک 
خود را احیا کنند. مصر و ترکیه نیز پس از یکدهه اختلاف نظر، 

برای عادی سازی روابط تلاش می کنند. 

 آرمان ملی- حمید شجاعی: سال انتخابات 
همواره در همه مقاطع نسبت به بقیه سال ها از 
تفاوت بالایی برخوردار بوده است. چه انتخابات 
ریاست جمهوری بوده باشد که رئیس دولت مستقر 
عملکردهای خود را به نحو بهتر و چشمگیرتری 
نشان می دهد تا جامعه را به نحوی متقاعد سازد 
که برای دور بعد نیز وی را انتخاب کنند و البته 
سایر رقبا نیز برنامه های مشخص و جدیدی را 
برای رقابت و پیروزی ارائه می دهند؛ چه انتخابات 
مجلس شورای اسلامی که در آن نمایندگان وقت 
مجلس با برخی عملکردهای صرفا انتخاباتی 
به دنبال جلب رضایت مردم حوزه خود برمی  آیند. 
چه اینکه در همین راستا نیز با مراجعه به حوزه های 
انتخابیه خود و پاسخگویی درباره عملکردشان در 
مجلس به دنبال تبلیغ بیشتر خود و دادن وعده های 
بیشتر در جهت حل مشکلات مردم حوزه انتخابیه 
بر می آیند. هر چند که از سوی دیگر نیز سایر 
نامزدها در رقابت با نمایندگان مستقر در تلاشند 
تا نگاه مردم را به سمت و سوی خود معطوف کنند 
و با همراه نمودن اعتماد مردم و پشتوانه سرمایه 
اجتماعی جمع شده کرسی نشین بهارستان شوند. 
با این حال چند سالی است که فضای جامعه در 
کشور متاثر از شرایط جامعه و اتفاقات مختلفی 
که در مقاطع متفاوت روی داده فعلا چندان شور 
و نشاط انتخاباتی ندارد و شاهد آن شور و نشاط 
انتخایاتی که مشارکت های 70 تا 80 درصدی را 
در پی داشت نیستیم. شاید بتوان گفت مهم ترین 
دلیل این مساله نیز نارضایتی های موجود در 
جامعه باشد که منجر به کاهش حضور مردم 
در پای صندوق های رای شده است. نگاهی به 
انتخابات مجلس یازدهم در اسفند 98 و انتخابات 
ریاست جمهوری سیزدهم در خرداد 1400 نشان 
می دهد که در این دو انتخابات حداقلی ترین ادوار 
انتخاباتی کشور را از زمان پیروزی انقلاب پشت سر 
گذاشته ایم و دلیل آن را نیز در مسائل مختلفی 
مثل نارضایتی های اقتصادی و معیشتی، مسائل 
اجتماعی، بی اعتمادی به برخی  عملکردها و 
روندها جست وجو کرد. با این حال با در نظر گرفتن 
شرایط جامعه و نارضایتی های موجود تلاش برای 
برگزاری انتخاباتی مشارکتی و با شکوه تابع شرایط 
و مؤلفه هایی است که به شرط تحقق آنها می توان 
امید به انتخاباتی مشارکتی داشت. مولفه هایی 
از جمله حل مشکلات معیشتی و جلوگیری از 
افزایش لجام گسیخته قیمت ها در حوزه های 
مختلف، ایجاد امید و اعتماد در جامعه در جهت 

تغییر به وضع مطلوب با عملکردها و تصمیمات 
مفید فایده و همچنین بازتر کردن فضای سیاسی 
و اجازه حضور حداکثری همه جریانات سیاسی 
در انتخابات. هر چند که باید دید تا اسفند ماه که 
چیزی حدود 10 ماه باقی مانده شرایط چگونه 
پیش خواهد رفت و چه متغیرهایی بر فضای 
سیاسی و اجتماعی کشور و چه میزان تاثیر خواهد 

گذاشت. 

    پیش نیازهای انتخابات فراهم شود
هدایت ا... آقایی ، فعال سیاسی اصلاح طلب 
در ارتباط با قرار داشتن در سال انتخابات و 
نوع مواجهه حاکمیت با جامعه و جریانات 
 سیاسی برای برگزاری انتخاباتی مشارکتی به 
»آرمان ملی «گفت: در چنین شرایطی که اساسا 
نگرش برخی که دست اندرکار قدرت هستند این 
است که به هر شکلی منویات مدنظر خود را پیش 
ببرند و دموکراسی را تا جایی قبول دارند که تغییر 
دهنده افراد نباشد و زمانی که این دیدگاه حاکم 
باشد انتخابات مفهوم خود را از دست می دهد. در 
چنین شرایطی نامزدهایی که می خواهند بیایند و 
هم تاثیر گذاری ابزارهای قدرت بر تصمیم گیران و 
رای دهنده ها و نتایج انتخابات همه انتخابات را از 
حیز انتفاع می اندازد. وی ادامه داد: همین مجلس 
یازدهم هم که با کنترل های شدید تشکیل شد 
می بینید ضعف مجلس و نماینده ها تا چه حد 
است. لذا نیازمند یک دگرگونی اساسی هستیم 
و نگرش ها باید تغییر کند، قانون اساسی مورد 

بازنگری قرار گیرد و اینها پیش نیاز یک انتخابات 
مشارکتی و باشکوه است.

 
و  تعاملات  به  مطلوب  حکم رانی   

همکاری های سازنده نیاز دارد
یک فعال سیاسی اصولگرا اظهار داشت: 
نمی خواهم وارد بحث های جناحی شوم اما آقای 
دکتر لاریجانی که به اشِکال و به هر شکلی که 
هست در انتخابات اخیر صلاحیتش احراز نشد، 
یکی از اشکالاتی که به او گرفته بودند این بود که 
او در مجلس با دولت همکاری کرده است! من از 
بن دندان معتقدم که مجلس باید به دولت مستقر 
کمک کند. هرکس می خواهد باشد، جناح حاکم بر 
مجلس باشد یا جناح مخالفش فرقی نمی کند، دارد 
مملکت را اداره می کند، اینکه مجلس قرار باشد 
چوب لای چرخ دولت بگذارد و کارش را جلو نبرد 
که ظلم است. محمدرضا باهنر گفت: متاسفانه 
مجلسی که فعلا داریم هرچند کارهای خوبی 
هم داشته است، اما آن همدلی و همراهی که باید 
داشته باشد را ندارد. حکم رانی مطلوب به تعاملات و 
همکاری های سازنده نیاز دارد. آقای قالیباف هم در 
مجلس زحمات بسیاری کشید اما یکی از اشکالاتی 
که به ایشان وارد می دانند این است که ایشان 
نیروی اجرایی قدرتمندی است. فرمانده ناجا که بود 
قدرتمند بود، در شهرداری قدرتمند بود و کارهای 
بزرگی هم کرده است اما مجلس با فرماندهی اداره 
نمی شود. از جلو نظام و خبردار ندارد. دبیرکل 
جامعه اسلامی افزود: وی اذعان کرد: با فشار و دعوا 

و گروکشی نمی توان مجلس را اداره کرد. مجلس 
نماد دموکراسی و جمهوریت نظام است اما می توان 
دو مجلس داشت یا مدت زمان هر دوره را به شش 
سال افزایش داد. رئیس جبهه پیروان خط امام و 
رهبری بیان کرد: اصل خاستگاه مجلس هم جوری 
است که نمی تواند منافع ملی را به معنای دقیقش 
پیگیری کند. وی افزود: اگر مشارکت قرار است 
زیاد شود، فضای سیاسی باید بازتر شود نه اینکه 
بگوییم رقبای ما را رد کنید چون ما می خواهیم 
انتخاب شویم. بنابراین یکی از راه های بالابردن 
مشارکت این است که فضا باز شود. باهنر تصریح 
کرد: به جد معتقدم دست اندرکاران انتخابات باید 
به این مطالبه قانونی رهبری پاسخ دهند و از حالا 
شروع به برنامه ریزی و کار کنند. حتی رهبری هم 
تاکید داشتند که مسئولان باید به این چهار مورد 
توجه کنند. اینکه برخی حرف های کلی می زنند 
که دولت باید اقداماتی انجام دهد تا وضعیت 
اقتصادی بهتر شود و مردم دلگرم باشند اینکه 
فقط حرف است، همه کارهای خوب و حرف های 
خوب به جای خود، شورای نگهبان باید مشخصا 
بیاید و بگوید برنامه اش برای پرشور شدن انتخابات 
چیست؟ باید وزیر کشور بگوید برنامه اش برای 
انتخابات مشارکتی چیست؟ حتی شورای عالی 
امنیت ملی هم باید در این زمینه برنامه داشته 
باشد. پس این مسئولان محترم باید اعلام کنند که 
برنامه شان برای برگزاری یک انتخابات مشارکتی 
چیست؟ و این پاسخ باید جنبه اجرایی داشته باشد 

نه جنبه کلی.
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گــــزارش

بیانیه وزارت امور خارجه
به مناسبت روز نکبت 

وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در بیانیه ای، 
ضمن اعلام همبستگی مجدد با ملت مظلوم فلسطین و 
تبریک پیروزی برجسته آنان در نبرد اخیر در مقابل رژیم 
صهیونیستی، بار دیگر بر راه حل دموکراتیک خود برای 
حل بحران قدیمی فلسطین مبنی بر بازگشت همه آوارگان 
فلسطینی به سرزمین آبا و اجدادی خویش و برگزاری 
یک همه پرسی عمومی با شرکت همه ساکنان اصلی این 
سرزمین اعم از مسلمان، مسیحی و یهودی به منظور اعِمال 
حق تعیین سرنوشت و تعیین نوع نظام سیاسی خود تاکید 
کرد. در این بیانیه آمده است: »توان بازدارندگی گروه های 
مقاومت فلسطینی، سپر مدافع ملت فلسطین در مقابل 
وحشی گری رژیم صهیونیستی است که قابل چانه زنی و 
معامله نیست. امروزه مقاومت در بهترین وضعیت خود و رژیم 
صهیونیستی در نتیجه درماندگی در برابر قدرت مقاومت از 
یکسو و گسست ها و اختلافات چندلایه داخلی از سوی دیگر، 
در بدترین شرایط خود در 7۵ سال گذشته قرار دارند و روند 

زوال و اضمحلال رژیم موقت صهیونیستی آغاز شده است. 

خبـــــر

ذره بین

سال انتخابات و مولفه های انتخابات مشارکتی

مشارکت بالا  نیازمند فضای باز

آرمان ملی – مطهره شفیعی: »ولایتی قطب نما و جهت دهنده 
سیاست خارجی کشور است.«؛ این جمله علی اکبر صالحی، وزیر 
خارجه پیشین کشورمان است که روزگذشته در آیین رونمایی از 
کتاب »آن سوی دیپلماسی« )سیاست و روابط خارجی جمهوری 
اسلامی ایران بر پایه یادداشت های دوران وزارت امور خارجه علی اکبر 
ولایتی( بیان کرد. مشخص نیست بر چه اساسی صالحی چنین 

اظهاراتی داشته است.
     نقش ولایتی در برجام

اگر ولایتی را جهت دهنده سیاست خارجی کشور بدانیم، 
سوالاتی مطرح می شود که پاسخ به آنها قابل تامل است. برجام 
در حوزه سیاست خارجی تعریف می شود پس ولایتی باید نقشی 
در آن داشته باشد اما مواضع او یکسان نبود. پس از امضای برجام، 
علی اکبر ولایتی به حمایت تمام قد از این توافق پرداخت. او در اسفند 
94 در مصاحبه با باشگاه خبرنگاران جوان، برجام را یک دستاورد 
موفق برای جمهوری اسلامی ایران دانست و گفت: »برجام کار 
بسیار مهم و حاصل بیش از 12 سال تلاش و دستاورد جمهوری 
اسلامی ایران است که در دولت های مختلف پیگیری و در دولت 
یازدهم نهایی شده است، در این میان تلاش محمدجواد ظریف 
و همکارانشان مجدانه بوده است.« در کنار مواضع مثبت ولایتی 
نسبت به برجام، ظریف و برخی دیگر از سیاستمداران بارها به نقش 
مثبت ولایتی در به سرانجام رسیدن مذاکرات هسته ای اشاره 
کرده اند و گفتند که حضور او موثر و مثبت بوده است. تا جایی که در 

فروردین 9۵ ظریف با تأکید بر اینکه عادت ندارم از کسی نام ببرم، 
اعلام می کند:»نقش ایشان )علی اکبر ولایتی( بسیار مفید و موثر 
در مذاکرات و کمیته برجام بود و در جلسات سوال هایی را مطرح 
می کردند و ما هم به نقطه نظرات ایشان توجه و از نقش بسیار خوب 
ایشان تشکر می کردیم.« سایت ولایتی نیز این بخش از سخنان 
ظریف را بازنشر کرده است. پس از خروج ترامپ از برجام اما ناگهان 
ورق اظهارات علی اکبر ولایتی درباره برجام نیز برمی گردد و او در 
صف منتقدان برجام قرار می گیرد. او در نشست »تجربه ماندگار« 
که در 9 خرداد 97 برگزار شد، با انتقاد از گره زدن نان و آب مردم به 
برجام اظهارداشت: »در ماجرای برجام نان و آب مردم را به برجام 
گره زدند و همه جای کشور تعطیل بود.« او در این نشست با مقایسه 
میان ترکمانچای و برجام گفت: »یک اشکال دیگر برجام نداشتن 
متن فارسی بود که احساس حقارت به انسان دست می داد. حتی 
عهدنامه های گلستان و ترکمانچای هم با آن متن ذلت بار نسخه 
فارسی داشتند اما درباره برجام این انجام نشد.«. چه شد که ولایتی 
که یک پایه مناظرات انتخابات ریاست جمهوری سال 1392 و 
منتقد اصلی دیپلماسی سعید جلیلی بود چنین تغییر رویه داد و 
از حامی برجام به منتقد آن تبدیل شد؟ احتمالا باید زمان زیادی 
بگذرد تا پشت پرده این چرخش دیپلماتیک روشن شود هر چند 
که گمانه زنی موضع گیری های مردی که به قول علی اکبر صالحی 
قطب نمای سیاست خارجی پس از انقلاب بوده است، چندان هم 

دشوار نیست. 

    چالش های ولایتی در دهه 60
در دهه 60 هم دیدگاه های ولایتی قابل تامل بود. او که درصدد 
نخست وزیری بود، نتوانست به این جایگاه برسد . خودش می گوید: 
»در دو دوره اول امام)ره( و در دو دوره بعدی مقام معظم رهبری به 
مجلس پیغام دادند که فلانی باید وزیر امور خارجه بماند. در مقطعی 
که من به عنوان نخست وزیر به مجلس معرفی شدم، افراد سازمان 
مجاهدین انقلاب اسلامی تمایلشان به آقای موسوی بود. از نتایجی 
که به دست آمد، این موضوع مشخص است، چون در کابینه  آقای 
موسوی، به رغم عدد کم افراد وابسته به سازمان مجاهدین انقلاب، 
تعداد قابل ملاحظه ای از وزرا یا از رده های اصلی و بالای سازمان 
مجاهدین اسلامی بودند یا به انتخاب و عنایت آنها در کابینه آقای 
موسوی وزیر شدند. کسانی هم بودند که می دانستند وزارتشان را از 
سازمان دارند و در روز حادثه باید حرف سازمان را گوش کنند.« او با 
نخست وزیری روابط خوبی نداشت و تعریف کرده است: »در سفری 
که مقام معظم رهبری به اجلاس هشتم سران کشورهای غیرمتعهد 
در زیمبابوه داشتند، رفت و برگشت هواپیما و انجام این سفر،  1۵ 
میلیون تومان هزینه داشت. این مبلغ را از نخست وزیری درخواست 
کردند و آنها ندادند! البته ما آثار این نوع برخوردها را می دیدیم. عاقبت 
یکی از مسئولان آن زمان دولت که اعتقاد درستی نسبت به موقعیت 
حضرت آیت ا... خامنه ای داشت و به ایشان علاقه مند بود و الان هم 
در حال خدمت است، از طریقی و به اعتبار خودش 1۵ میلیون تومان 

تهیه کرد تا هواپیما را بنزین بزنند و به زیمبابوه برویم.«

تناقض های جهت دهنده سیاست خارجی کشور!

سایه ولایتی بر چهار دهه دیپلماسی
    ولایتی در اسفند 94: برجام کار بسیار مهم و حاصل بیش از 12 سال تلاش و دستاورد جمهوری اسلامی ایران است

    ولایتی در خرداد 97: در ماجرای برجام نان و آب مردم را به برجام گره زدند و همه جای کشور تعطیل بود

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: صادق 
محصولی، دبیرکل جبهه پایداری روز شنبه 
موضع گیری شفافی درباره رویکرد این 
تشکل در انتخابات مجلس دوازدهم انجام 
داد و ضمن تأکید بر انتخاب اصلح گفت: 
»در عین تلاش برای رسیدن به لیست واحد 
نباید از اصول و ارزش ها عدول کرد.« این 
اصلح سبب واکنش هایی شد و این سوال 
را ایجاد کرد که اصلح کیست؟ حبیب ا... 
بوربور درباره تأکید دبیرکل جبهه پایداری 
برای انتخاب اصلح در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی بیان داشت: کسانی که 
اصلح شان  می کنند،  اصلح  از  صحبت 
احمدی نژاد است. ادعای دفاع از اصول 
و ارزش ها دارند اما ارزش و اصول به این 
نیست که سر سفره انقلاب بنشینند، اما 
علیه انقلاب حرف بزنند. وی با اشاره به 
تأکیدات مشابه جبهه پایداری بر انتخاب 
نتخابات مجلس سال 1398  اصلح در ا
افزود: پایداری ها می خواهند سهم خواهی 
کنند، بحث وحدت ندارند چون وحدت 
این نیست که طرف بدون بررسی و نگاه 
کارشناسی به حوزه انتخاب نامزدهای 
لیست واحد، به اسم انتخاب اصلح حرف 
سهم و سهم خواهی را پیش بکشد. عضو 
شورای ائتلاف نیروهای انقلاب تأکید کرد: 
نخست باید دید مجلس به چه نمایندگانی 
نیاز دارد و آن نیروها را از همه جریانات 
سیاسی حتی جریان مخالف اصولگرایی 
انتخاب کند. اگر یک سلیقه سیاسی بخواهد 
با سهم خواهی نیروهای خودش را در لیست 
قرار دهد، نتیجه اش این می شود که فردا در 
مجلس ناهماهنگی پیش می آید و کار مردم 
روی زمین می ماند. وی درباره اعتماد به 
نفس امروز جبهه پایداری گفت: اعتماد به 
نفس جبهه پایداری برای آن است که دوره 
گذشته نام نامزدهای جبهه پایداری در 
فهرست نهایی اصولگرایان قرار گرفت. اگر 
مانند گروه هایی که سال 1398 به ائتلاف 
نیروهای انقلاب نپیوستند و لیست های 
آنها با هیچ اقبالی مواجه نشد، پایداری بر 
ئه لیست  را سر حرفش می ماند و نتیجه ا
جداگانه را به چشم می دید، امروز دوباره 
همان مشی را دنبال نمی کردند. این فعال 
سیاسی اصولگرا با بیان اینکه نتیجه بستن 
لیست براساس سهم خواهی، تشکیل یک 
مجلس ناکارآمد خواهد بود، ادامه داد: 
ائتلاف به عنوان یک جریان سیاسی زمانی 
موفق است که گروه های حاضر در آن تنها 
به فکر حل مشکلات مردم براساس تدوین 
یک فهرست انتخاباتی کارآمد باشند اما 
اگر هر کسی بخواهد به عناوین مختلف 
مثل انتخاب اصلح دکانی درست کند و بعد 
هم بخواهد آن را اهرمی برای سهم خواهی 
قرار دهد، نتیجه ای جز شکست برای مردم 

نخواهد داشت. 

   فعالیت انتخاباتی احمدی نژادی ها
فعال  خیلی  احمدی نژادی ها  ظاهرا 
هستند، سید غنی نظری  خانقاه، نماینده 
خلخال با اشاره به وجود یک جریان خاص 
که هدفش تخریب دولت، مجلس و روابط 
این دو قوه است، از تصمیم احتمالی برخی 
افراد نزدیک به رئیس جمهور اسبق برای 
حضور در انتخابات مجلس دوازدهم خبر 
داد. فرهیختگان نوشت: او در این باره گفت: 
تضعیف  به دنبال  انحرافی  »یک جریان 
همزمان دولت و مجلس است. همین قضیه 
خودروهای شاسی بلند نمونه ای از این 
تلاش ها بود. ربط دادن خودرویی که در سال 
1399 اعطا شده به استیضاح وزیر در سال 
1402 چه معنایی دارد؟ جریان اصولگرایی 
باید بداند یک جریان انحرافی در پشت آن 
به دنبال تضعیف دولت و مجلس است. برخی 
معتقدند آشی که برای من نیست، بگذار 
ظرفش شکسته شود. به خاطر یک دستمال 
نباید قیصریه را به آتش کشید.« او در پاسخ 
به اینکه این جریان تا چه میزان به محمود 
احمدی نژاد قرابت دارد و آیا قرار است در 
انتخابات پیش رو لیستی معرفی کنند یا خیر، 
گفت: »تنها نماینده ای که با احمدی نژاد 
نشست و برخاست داشت همین آقا )احمد 
علیرضابیگی، نماینده تبریز( بود که مساله 
خودروها را مطرح کرد. تحرکات این  جریان، 
عقبه سیاسی دارد. قطعا در پشت صحنه 
جلسات متعددی برای آن برگزار شده و 
هدف این فعالیت ها هم آن است که کلیت 
نظام را به فساد سیستمی متهم کنند. این 
فعالیت ها تلاشی است که به مردم بگویند ما 
همچنان هستیم؛ به ما توجه کنید. قطعا در 
انتخابات هم فعال خواهند بود. اما باید دید 
چه پوششی را برای فعالیت انتخاباتی در نظر 

می گیرند«.

 

 لاریحانی هنوز
 ناراحت است 

انتشار خبری مبنی بر اینکه علی لاریجانی قصد دارد 
با ارائه لیستی به انتخابات آتی مجلس ورود کند، با 
واکنش صریح رئیس سابق مجلس روبه رو شد. در این 
راستا علی محمد نمازی فعال سیاسی  اصلاح طلب 
اظهار داشت: برداشت من با توجه به محتوای نامه ای 
که نوشتند و از حضور در انتخابات انصراف دادند، این 
نتخابات،  ز روند ا است که معلوم بود که همچنان ا
حداقل در دوره ای که خود نامزد انتخابات شده بود 

ناراحت است. 

    

تلاش دولت روحانی 
برای مکدر نکردن 

خاطر آمریکا!

هنوز بازار اتهام زنی به دولت قبل گرم است و انواع و اقسام 
اتهامات را روانه دولت روحانی می کنند. مجتبی ذوالنوری، 
عضو کمیسیون امنیت ملی در نشست جمعی از طلاب نخبه 
و اساتید بسیجی گفت: از آنجایی که دولت قبل اولویت خود 
را بر برجام و ارتباط با آمریکا نهاده بود به این دلیل که خاطر 
آمریکا را دچار تکدر نکند و به همین دلیل اثری از ارتباط 
با کشورهای همسایه و حتی چین و روسیه وجود نداشت 
و طی هشت سال اخیر زیرساخت های ارتباطی ایران با 

همسایه ها تخریب شده بود. 

در روزهای اخیر انتشار فیش حقوقی 106 میلیون 
تومانی یکی از مدیران سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری تهران مجددا باعث ایجاد ابهامات و گلایه های 
فراوانی در میان شهروندان شده است. محمد رضا 
آصفری، نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس در این خصوص اظهار کرد: به هیچ 
وجه نباید خالص دریافتی کارکنان و مدیران نهادهای 
دولتی و عمومی بیش از سقف حقوق تعیین شده توسط 

مجلس یعنی هفت برابر حداقل حقوق باشد. 

 انتقاد مجلس
 از حقوق شهرداری

     هدایت ا... آقایی در گفت وگو با »آرمان ملی«:    نیازمند دگرگونی اساسی و تغییر نگرش ها در انتخابات هستیم
     محمدرضا باهنر:     مجلس با فرماندهی و »از جلو نظام خبردار« اداره نمی شود

رابطه ایران و مصر در ایستگاه افتتاح سفارت

 انتقاد از »دکان انتخاب اصلح« 
جبهه پایداری

  اصلح شان احمدی نژاد است


